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  روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی

0303  با گذشت نزدیک به یکسال از وعده واردات
 اتوبوس های برقی هنوز خبری از این ناوگان نیست؛

 سپردن اتوبوس های برقی 
به باد فراموشی

 یادداشت جمله/ حشمت الله فلاحت پیشه 

فرصت تنش زدایی را 
از دست ندهید

 مدیرعامل بانک مسکن در نشست صمیمانه 
 با همکاران بازنشسته مطرح کرد؛ 

کید بر اجرای مصوبات شورای  تا
عالی بانک ها در بانک مسکن

 محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور ؛

 نباید با مردم برخورد
 خشن شود
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سلمان ذاکر، نماینده ادوار مجلس در گفت و گو با جملـه: 

 دولت با استفاده از
  منابع داخلی اقتصاد 

را به سامان برساند

علیرضا معرفت، مدیرعامل بانک سامان: 

 تلاش خبرنگاران به
 تصمیم گیری های صحیح در 
حوزه های مختلف کمک می کند

 تمام شکایت ها از
رسانه ها را پس بگیرید

صفحه 03

J O M L E H

دستور رییس جمهور به دستگاه های دولتی؛  

 بنا به درخواست انجمن صنفی روزنامه نگاران استان تهران از مسعود پزشکیان 
رییس جمهوری کشور و موافقت صورت گرفته، تمامی شکایت های حقوقی دستگاه های دولتی 
از خبرنگاران پس گرفته می شود. هفته پیش انجمن صنفی روزنامه نگاران استان تهران طی 
نامه ای از رییس جمهوری درخواست کرد که همزمان با روز خبرنگار و با توجه به شعارهای 
انتخاباتی مسعود پزشکیان در شروع دولت چهاردهم شکایت های دوایر دولتی از خبرنگاران 
پس گرفته شود. امروز مطلع شدیم رییس جمهوری با این تقاضا موافقت کرده اند...
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J O M L E H

J O M L E H

گزارش جمله از کاهش کیفیت غذایی مردم در سایه واردات بی برنامه؛ 

آب رفتن برنج ایرانی در سفره ایرانیان

بسم الله الرحمن الرحیم

فرارســیدن هفدهم مرداد ماه سالروز شــادت شــهید محمود صارمــی، خبرنگار 
شــاع و دلاور خبرگزاری جمهوری اســامی ایران که روز خبرنگار و هنگامه تجلیل 
از ماهدان عرصه خبر و رسانه نام گرفته اســت را گرامی داشــته و این روز را به آحاد 

خبرنگاران متعهد و رسالت شناس میهن اسامی تبریک و تهنیت عرض می نمایم.

گاهی  بی تردید نقش آفرینی های ســترگ و قابل ســایش اصحاب خبــر و رسانه در آ
بخشــی جامعه و تزریق روح دانایــی و توانایی به افکار عمومی کــه بامعرفت، مهارت،  
تدبیر،  خلاقیت، ابتکار، هوشــمندی، هوشــاری و رفار و اخلاق حرفه ای  همراه بوده و 
مردمان میهن عزیزمان  را در مســیر پیشرفت، تعالی و اقتدار به پیش می برد؛ پشتوانه 
مطمئنی برای جلوگیری از سایه افکنی پدیده شــوم غفلت و بی خبری بر سپهر ایران 

زمین به شمار می رود.
بدینوسیله فرصت را مغتنم شــمرده و ضمن تبریك و تهنیت صمیمانه روز خبرنگار 
به آحاد اصحاب رسانه متعهد و رسالت شــاس میهن اســلامی؛ از همت و تلاش های 
ارزنــده یکایک فعالان ارجمند جامعه رسانه ای ایــران عزیز، به ویژه خبرنگاران ساعی و 
فعال در اســان مازندران، در به تصویر كشاندن خدمات گسترده و متنوع بانک سپه 
بعنوان نخستین بانک ایرانی در شبكه بانکی کشور و نیز تحکیم اعتبار و منزلت این 

مجموعه خدمتگزار و اصیل، قدردانی می نمایم.

بسم رب المطلعین و الصدیقین

هفدهم مردادماه روز بزرگ و ســترگ خبرنگار 
به ماســبت سالروز شهادت شــهید محمود 
روز  ايــن  اســت؛  شــده  نامگــذاری  صارمــی 
فرصت مغتنمی اســت که از زحمات بي دريغ 
اصحاب قلم تشــكر و قدرداني شــود. این روز 
شــکوهمند را كه روز حق گویی و حق جویی و 
روز پاسداشت قلم اســت به همه خبرنگاران ، 
نویسندگان و روزنامه نگاران، صاحبان اندیشه 
 و قلم در عرصه اطلاع رسانی تبریک و تهنیت 

عرض می نماییم.
این روز، یادآور حماســه آفرینــی های آن هایی 
اســت که بقای حقیقت را به بقای خود ترجیح 
دادند و بر ســرحرفه خويش با هيچ صاحب زر 
و زوري معامله نكرده اند و اصول انقلابي خود 
را كه همان دفاع از مظلومان و انعكاس درد و 
رنج آنان است، بهتر از گذشته انجام مي دهند.

امید اســت با اســتعانت و توکل بــه خداوند 
گاهی بخشی و شفاف  متعال در انجام رسالت آ
سازی  و ارتقاء سطح فرهنگی جامعه موفق و 

موید باشید.

دلاور نقدی/ مدیرشعب بانک سپه منطقه مازندران

پیام مشترک مهندس کبود ، شهردار  
دبیر خاکپور ، رییس و اعضای شورای 

 اسلامی شهر سرخ رود بمناسبت

 17 مردادماه روز خبرنگار:

 روابط عمومی شهرداری 
و شورای اسلامی سرخ رود



سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

دیدار فرمانده هوایی بلاروس با 
فرماندهان کل ارتش و نهاجا

سرلشــکر آندری یولیانوویچ لوکیانوویچ با ســفر به تهران با سرلشکر 
موسوی و فرمانده نیروی هوایی ارتش دیدار و گفت وگو کرد.

به گزارش تســنیم، سرلشــکر آندری یولیانوویچ لوکیانوویچ فرمانده نیروی 
هوایــی و پدافنــد هوایــی جمهوری بــاروس که بــه دعوت فرمانــده نیروی 
هوایی ارتش به کشــورمان سفر کرده است، با حضور در ستاد نهاجا، با امیر 

سرتیپ خلبان حمید واحدی دیدار و گفت وگو کرد.
امیــر ســرتیپ واحــدی در این دیدار، ضمــن خیر مقدم بــه فرمانده نیروی 
هوایی و پدافند هوایی باروس، دو کشور را دارای مناسبات مشترک دانست.

فرمانــده نیروی هوایی ارتــش افزود: حضرت امام خمینــی )ره( رهبر کبیر 
انقاب اســامی، با درایت خود، آمریکا را ام الفســاد و شیطان بزرگ عنوان 
کردند که با سلطه طلبی خود، به دنبال جنگ، مناقشه، مقابله با استقال 
و خود اتکایی کشــورها اســت. واحدی خاطرنشــان کرد: این زوج خبیث اثر 
متقابل دارند و ریشه خباثت در منطقه رژیم منحوس صهیونیستی است و 
تا ریشه آن برچیده نشود در آرامش نخواهیم بود. البته معتقدیم این رژیم 
کودک کش به پایان عمر خود نزدیک شده است. تاریخ نشان داده هرکس 

با ظلم حکومت کند بر حکومت نخواهد ماند.

 عارف: نباید با مردم برخورد
 خشن شود

مراســم تودیــع و معارفــه معــاون اجرایی رییس جمهــور با حضور   
محمدرضا عارف معاون اول رییس جمهور برگزار شد.

به گزارش ایســنا، محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور، به طور غیر 
مستقیم در این مراسم به برخورد اخیر گشت ارشاد  واکنش نشان داد.

معاون اول رئیس جمهور امروز در مراسم تکریم و معارفه معاون اجرایی 
رئیس جمهور گفت: نباید با مردم برخورد خشــن شود و به مطالبات همه 
مــردم از جملــه مردمی که در انتخابــات به هر دلیلــی رای ندادند، توجه و 

رسیدگی شود.

ان شاءالله اضمحلال رژیم 
صهیونیستی را خواهیم دید

امیر سرلشــکر سید عبدالرحیم موســوی فرمانده کل ارتش در آیین   
افتتاح بیمارســتان فوق تخصصی سیدالشــهدای )ع( بندرعباس با 
تبریک روز خبرنگار گفت: خبرنگاران هم پای کار هستند و پابه پای مسئولان 

و ما به عنوان نظامیان حضور دارند و اخبار را انتشار می دهند.
به گزارش تســنیم، وی افزود: رژیم صهیونیســتی در ماه های اخیر جنایات 
زیــادی انجــام داد که یکــی از این جنایات به شــهادت رســاندن خبرنگاران 
است و تاکنون ۱۷۰ خبرنگار در غزه که در حال انجام دادن مأموریت خبری 

خود بودند به دست این رژیم جاد به شهادت رسیدند.
فرمانــده کل ارتــش جمهوری اســامی ایــران گفــت: درود می فرســتیم به 
روح مجاهــد شــجاع و دانشــمند شــهید اســماعیل هنیه که به دســت رژیم 
صهیونیستی شهید شد و به شهادت رسید و البته دیروز به جای ایشان یک 
شــخصیت خاص دیگری که از مجاهــدان بزرگ این دوران معاصر اســت 
یحیی الســنوار منصوب شد که نشــان می دهد مبارزان فلسطینی و حماس 
چه راهــی را می خواهنــد ادامه دهند این انتخاب به این معناســت که رژیم 
صهیونیستی هیچ امیدی به آینده خودش باید نداشته باشد و ان شاءالله با 

چشم خود اضمحال رژیم صهیونیستی را خواهیم دید.

عبدالعلی زاده: اسرائیلی ها یک 
سنگی انداختند و در رفتند

رییــس ســتاد پزشــکیان در انتخابــات گفت: ما جــواب تــرور را در دو 
جبهه باید بدهیم؛ اول اینکه کانال های جاسوســی صهیونیست ها و 
بیگانگان بدخواه را شناسایی کنیم و از بین ببریم، اینجور نمی شود که هر روز 
آن هــا خواســتند، بیایند و تــرور کنند. به گــزارش ایلنا، علــی عبدالعلی زاده 
رییس ستاد پزشکیان در جریان انتخابات، درباره ضرورت معرفی سریع تر 
کابینه بعد از ترور شهید هنیه، اظهار داشت: هنوز فرجه قانونی مانده است 
و هنوز فرصت قانونی دارند. ضرورتی برای معرفی سریع تر اعضای کابینه 
نیســت. صهیونیست ها یک سنگی انداختند و در رفتند، ما داریم کارمان را 

می کنیم.
وی، در پاســخ بــه این ســوال که اقدامات رژیم صهیونیســتی چــه میزان بر 
روند دیپلماسی دولت اثر دارد، گفت: این مدل عملیات ایذایی تاثیر دارد و 
بی تاثیر نیست، یک مقدار تاخیر و ابهام ایجاد می کند که آن هم رفع خواهد 

شد. به هر حال یک مقدار زمان از ما خواهد گرفت.

مستقیماً با ایران و اسرائیل ارتباط 
برقرار کردیم

آنتونــی بلینکن، وزیــر خارجه آمریکا گفت: ما همچنان به شــدت برای 
آرام کــردن تنش هــا در خاورمیانــه و جلوگیــری از تشــدید درگیــری کار 

می کنیم. 
بــه گــزارش ایرنا، بلینکن تاکید کرد که ما دیپلماســی فشــرده ای را با متحدان و 

شرکای خود آغاز کرده ایم و این پیام را به ایران و اسرائیل منتقل کرده ایم.
وزیــر امــور خارجــه آمریکا اضافــه کرد: ما مســتقیماً با ایــران و اســرائیل ارتباط 
برقرار کردیم و به آن ها اطاع دادیم که هیچکس نباید تنش ها را در خاورمیانه 
افزایش دهد. بلینکن افزود: همه در منطقه باید درک کنند که حمات بیشــتر 

فقط منجر به تداوم درگیری، بی ثباتی و ناامنی برای همه می شود.
بلینکن در عین حال گفت: ما از اســرائیل در برابر حمات گروه های تروریستی 

دفاع خواهیم کرد، همانطور که از نیروهای خود دفاع می کنیم.
او ادامه داد: حمات بیشتر خطر پیامدهای جدی را که هیچکس قادر به پیش 

بینی یا کنترل آن ها نیست، افزایش می دهد.
بلینکــن همچنین اظهار داشــت: مذاکرات درباره گروگان هــا در غزه به مرحله 

آخر رسیده و طرف ها باید هر چه زودتر توافق را نهایی کنند.

عواقب ماجراجویی و بازی با آتش اسرائیلاخبــــــار
تــرور "فــواد شــکر" از فرماندهــان ارشــد حــزب الله لبنــان و 
"اسماعیل هنیه" رئیس دفتر سیاسی حماس تشدید تنش 
شــدیدی از ســوی اســرائیل بود و دو شــخصیت برجسته در 
"محور مقاومت" را هدف قرار داد. این اقدامات نه تنها برای 
اهدافی که هدف قرار گرفتند بلکه برای مکان انجام ترور نیز 
اهمیت داشــتند: یکی  در سنگر حزب لله لبنان و دیگری در 
عمق تهران که جسارتی آشکار به حاکمیت و اعتبار ایران از 

سوی اسرائیل بود.
بــه گــزارش فــرارو به نقــل از مرکــز سیاســتگذاری امــارات، 
نتانیاهــو احتمــالا ایــده انجــام آن دو عملیات را بر اســاس 
موقعیــت قوی خود در واشــنگتن که با تازه ترین ســخنرانی 
اش در کنگــره و حمایتــی کــه از ســوی نماینــدگان حــزب 
جمهــوری خــواه دریافت کرده تقویــت کرده بود بــه ویژه با 
توجه به احتمال بازگشت "دونالد ترامپ" به کاخ سفید پس 

از انتخابات ریاست جمهوری.
در حالی که فوران یک جنگ گسترده بین اسرائیل و "محور 
مقاومت" تحت رهبری ایران کماکان به عنوان یک احتمال 
باقــی مانده اســت بــی میلی ایــران و حزب الله لبنــان برای 
شــرکت در چنیــن درگیــری ای احتمــال بــروز آن را کاهــش 
می دهد. تعامل فوری و موثر دیپلماتیک بین المللی برای 
کاهش تنش بین اسرائیل و جبهه مقاومت و تضمین تحت 
کنترل باقی ماندن واکنش ها و جلوگیری از تحقق ســناریوی 
جنگ منطقه ای مشــابه بحران پس از بمباران کنســولگری 

ایران در دمشق امری ضروری است.
در حالی که اسرائیل به طور رسمی مسئولیت ترور هنیه را بر 
عهــده نگرفت و تنها به نقش خود در ترور شــکر اذعان کرد 
تمام شــواهد نشان می دهند که اسرائیل سازمان دهنده هر 
دو عملیات بوده اســت. این اقدام که بازتاب دهنده راهبرد 
ماجراجویانه سیاســت قبول مخاطره یــا  رفتن تا مرز جنگ 
بــرای از میــدان به در کردن حریف از ســوی اســرائیل اســت 
خطر تشدید تنش های کنونی بین اسرائیل و محور مقاومت 
تحــت رهبری ایران به یک درگیری منطقــه ای تمام عیار را 

در پی دارد.
بررسی انگیزه ها و اهداف نتانیاهو از انجام دو عملیات اخیر 
ضروری است که می توان آن ها را به شرح ذیل خاصه کرد:

نخست آن که در حالی که مقام های اسرائیلی مدعی شدند 
که ترور شکر در تافی حادثه مجدل شمس انجام شد هدف 
اصلی آن عملیات احیای قدرت بازدارندگی اسرائیل بود که 
از ۸ اکتبــر به این ســو تضعیف شــده بود. اســرائیل با هدف 
قــرار دادن عمدی حومه جنوبی بیــروت پیامی تهدیدآمیز 
به حزب الله ارســال کرد تا توانایی خــود برای ضربه زدن به 
رهبران آن گروه در سنگرشان بدون هیچ عامل بازدارنده ای 

را نشان دهد.
دوم آن که هدف قرار دادن فواد شکر که نام اش در فهرست 
تروریستی آمریکا قرار داشت و جایزه ای برای سرش تعیین 
شده بود احتمالا به تقویت ادعای نتانیاهو در سخنرانی خود 
در کنگره امریکا کمک کرد که گفته بود اســرائیل با دشمنان 
ایــالات متحــده می جنگــد و از خــود و متحــد امریکایی اش 

دفاع می کند.

سوم آن که  ترور هنیه چندین هدف داشت از جمله ارعاب 
و تضعیف روحیه حماس از طریق حذف رهبر ارشد سیاسی 
آن. هــم چنین هــدف آن حمله برهــم زدن مذاکرات برای 
آتش بس و مبادله زندانیان و اسیران همسو با اظهار امتناع 
نتانیاهو از تســلیم شــدن در برابر فشار برای توقف جنگ در 

غزه بود.
چهــارم آن کــه به نظر می رســد نتانیاهو از ایــن ترور ها برای 
تقویــت جایگاه سیاســی داخلی خود در اســرائیل اســتفاده 
کــرده اســت و تصویــری از یک رهبــر قدرتمند از خــود ارائه 
می دهد که قادر به محافظت از اسرائیل و مقابله با دشمنان 

آن است.
پنجــم آن که برخــاف اظهارات یک مقام اســرائیلی مبنی 

بر این که پاســخ اســرائیل کامل بوده و قصدی برای تشدید 
درگیــری با حزب الله وجود نــدارد برخی تحلیل ها حاکی از 
آن اســت که نتانیاهو قصد داشــت ایران، حزب الله و جبهه 
مقاومت  در کلیت گسترده تر آن را به یک درگیری منطقه ای 
بزرگ تر تحریک کند. چنین تشــدید تنشــی می تواند ایالات 
متحــده را کــه متعهد به دفاع از اســرائیل اســت درگیر کند. 
اظهارات "لوید آستین" وزیر دفاع ایالات متحده پس از ترور 
شکر موید این نکته است. او گفته بود:"اگر در پاسخ به حمله 
اســرائیل توســط حزب الله اســرائیل مورد حمله قــرار گیرد 

ایالات متحده از اسرائیل دفاع خواهد کرد.
این سناریو می تواند به نفع منافع شخصی نتانیاهو در تمدید 
دوره تصدی دولت اش و پیشــبرد اهداف سیاســی با جلب 

حمایــت امریــکا می باشــد. از ســوی دیگر، برخی اســتدلال 
می کنند که اقدامات نتانیاهو با هدف نشــان دادن قدرت به 
مردم اســرائیل و به تصویر کشیدن چهره ای از نخست وزیر 
اســرائیل به عنوان یک رهبر قاطع که قادر به پایان دادن به 

جنگ غزه از موضع قدرت می باشد بوده است.
 توجــه بــه موضع ایــالات متحــده در قبال اقدامات تشــدید 
کننده اســرائیل حائز اهمیت اســت. در حالی که وزارت امور 
خارجــه آمریــکا هرگونه دخالــت در برنامه ریزی تــرور فواد 
شــکر را رد کــرده و مدعــی شــده کــه از ترور اســماعیل هنیه 
نــه اطاعی داشــته و نــه در آن دخالت داشــته بعید به نظر 
می رسد که اسرائیل این عملیات را بدون موافقت واشنگتن 

انجام داده باشد.
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سلمان ذاکر، در گفت و گو با »جمله«:

دولت با استفاده از منابع داخلی 
اقتصاد را به سامان برساند

سلمان ذاکر
روزنامه جمله

سید سلمان ذاکر، نماینده ادوار مجلس در گفتگو با » جمله « با گفتن 
اینکه »دولت چهاردهم باید تاش کند، پاســخ شایســته ای به رای 
مردم بدهد« یادآور شــد: همانطور که مردم با رایی که به پزشــکیان 
دادند تا مســاله مهم معیشــت حل شــود، دولتی ها باید با بررســی 
دقیق شرایط و پیدا کردن علل گرانی ها راه حلی مناسب برای بهبود 
وضعیت اقتصادی پیدا کنند تا بتوانند جامعه را از سختی هایی که 
دچار شده اند، خاص کنند. البته مقام معظم رهبری در تنفیذ این 
دولت و همچنین دولت شهید رییسی هم تاکید کردند که حتما باید 

کاری کرد تا مردم با مشکات کمتری روبرو شوند.
نماینــده ادوار مجلس در ادامه گفت: البته دولت ســیزدهم هم در 
برنامه های سالانه و برنامه ۵ ساله هفتم زیر ساخت ها را برای ترمیم 
فضــای اقتصادی مهیا کرد و بــا همراهی مجلس یازدهم قدم های 
اولیــه را برداشــت که بایــد دولت پزشــکیان با توجه بــه اینکه مقام 
معظــم رهبری در روز تنفیــذ اولویت اول را معیشــت مردم عنوان 
کردند، باید از همان روز اول استقرار در پاستور با بررسی تمام جوانب، 
کار های لازم را برای برداشــتن مانع های اقتصــادی به کار بگیرد. به 
هرحال در شان نظام اسامی نیست که مردم برای تامین مایحتاج 
روزانــه شــان مشــکات زیــادی داشــته باشــند.به گفتــه وی، دولت 
پزشکیان مسئولیتی سنگینی دارد که باید منابع لازم را تامین کند و 
همچنین راه کار های اصولی را مدنظر قرار بدهد تا تحول در اقتصاد 
محقق شــود. با این توضیح که مطالبات و توقع مردم به قدری بالا 
رفته است که باید دید، دولت چه لایحه ای را به مجلس خواهد آورد 
و نمایندگان چطور به بحث ورود خواهد کرد تا مشکل مردم برطرف 
شود. من که سابقه نمایندگی مجلس دارم وقتی مردم را می بینم، 

متوجه تاثیر فقر روی رفتارشان می شوم که این اصا زیبنده نیست.

وی با تاکید مجدد به لازم اصاح اقتصاد گفت: هر دولتی که روی کار 
بیاید، موانعی را پیش روی خود می بیند. اما چون اقتصاد به عنوان 
یک راهبرد و هدف مهم نظام است، هیچ توجیهی نمی توان برای 
عدم کارآمدی داشــت. پس دولتی ها باید با در نظر گرفتن اهمیت 
موضــوع شــبانه روز تاش کنند تا انشــاءالله رویای مهــار گرانی را به 

واقعیت تبدیل کنند.
فعــال سیاســی اصولگــرا افزود: اینکــه دشــمن هــر روز تحریم ها را 
شدیدتر می کند و اینکه مشکات دیگری وجود دارد، دلیل نمی شود 
امکانــات و دارایی های خدادادی کشــور را نبینیــم و از آن ها برای کم 
کردن دغدغه های مردم استفاده نکنیم. ما در ایران نفت، معدن و 
گاز داریم و در خیلی از استان های کشور منابع طبیعی زیادی داریم و 
به همین دلیل باید با بهره گیری از امکانات صادرات مان را تقویت 
کنیم و ســعی کنیم واردات مان به حداقل برسد تا بتوانیم ارز کافی 
ذخیره کنیم و در بهترین حالت از آن استفاده کنیم تا مشکل اقتصاد 
تا حد زیادی رفع شود. در واقع باید دولت با استفاده از منابع داخلی 
اقتصــاد را بــه ســامان برســاند.وی گفت: البتــه باید اذعان داشــت، 
دولت برای اینکه بتواند کارآمد باشد، احتیاج مبرمی به همکاری با 
دستگاه های دیگر دارد. به همین دلیل مجلس باید با در نظر گرفتن 
اینکه با فعالیت ۴ ســاله اش با دولت همزمان اســت، بنای تعامل 
داشــته باشــد. در این راســتا عقای مجلس باید راهــی برای کنترل 
کــردن تندرو ها پیدا کنند تــا افراطی گری گروهی که منافع ملی را به 

راحتی نادیده می گیرند، دولت را درگیر مسائل بی فایده نکند.
ذاکر افزود: در پایان لازم به اشاره می دانم که نظام پیش از انتخابات 
ریاســت جمهوری، چند انتخابات بســیار کم رای را دیده بود و حالا 
که بخشــی از آن هایی که در ســال های گذشــته رای نداده بودند پای 
صندوق رای آمدند، باید دســت در دســت هم بدهیم تا با افزایش 
رضایتمندی عمومی در انتخابات آتــی آماری به مراتب بهتری به 

ثبت برسانیم.

یادداشت

 فرصت تنش زدایی را 
از دست ندهید

حشمت الله فلاحت پیشه

اعتقادم بر این اســت که سیاســت خارجی آقای پزشکیان یک دعوت به همکاری 
بین المللی و تنش زدایی از موضع احترام متقابل اســت. حتی وقتی بحث چین و 
روســیه را عنوان می کند، اســاس بحث این اســت که به دنبال رابطه ای از جنس احترام 
متقابل اســت. معنای این موضوع این اســت که حتی ایران اگر به ســمت تنش زدایی با 

غرب حرکت کند، به معنای نادیده گرفتن مناســبات با شرق نیست.
جمهوری اســامی اکنون از ظرفیتی برخوردار اســت که می تواند از موضع برابر با شــرق 
و غــرب ارتبــاط برقــرار کنــد. اما نکتــه ای که مــن می خواهم بگویــم، این اســت که آقای 
پزشــکیان باید بداند مهمترین عاملی که سیاســت خارجــی او را تهدید می کند، احتمال 

شــکل گیری تنش های جدید در مناسبات خارجی ایران است.
بــه طور مشــخص، در چنــد دولت اخیــر، دو دولت پیــام تنش زدایی را برای دنیا ارســال 
کردنــد، اول دولــت آقــای خاتمــی بــود و بعــد از آن دولت روحانــی  و الان هم ســومین 

دولت، یعنی دولت آقای پزشکیان است.
در چند دولت اخیر دیدیم، پیام تنش زدایی و گفتگوی تمدن های خاتمی، با یک چالش 
به اســم ســلفی گری از شــرق مواجه شــد که القاعده و بعد از آن طالبان شکل دادند و در 

نهایت موضوع به جایی کشــید که آمریکا و ایران در آســتانه جنگ پیش رفتند.
 فلــذا حاکمیــت و ادبیــات نظامــی و حاکمیتــی بر سیاســت گذاری دوران آقــای خاتمی، 
باعث شــد تا تنش زدایی در خارج و توســعه در داخل را پیش ببرد. یعنی بخشــی از این 

فرصت را آمریکا از بین برد.
در دولت آقای روحانی هم او ســعی کرد تنش زدایی انجام شــود و برجام هم امضا شد، 
امــا دیدیم که یک ســلفی گری از ســمت غرب ایجاد شــد یعنی »داعــش«؛ به طوری که 
بازهــم ادبیــات توســعه و تنش زدایــی روحانی، تحت الشــعاع جنگ در عراق و شــامات 
قــرار گرفت و بخش عمده ای از منابع کشــور را بلعید و باز هم تصمیم گیری ها و ادبیات 

نظامی گــری بر ادبیات تنش زدایی روحانی غلبه کرد.  
الان که آقای پزشــکان با شــعار مشــابهی یعنی توســعه در داخل و تنش زدایی در خارج 
روی کار آمــده اســت، ایشــان هم با یک تهدید مواجه اســت که به نظرم ایــن تهدید این 
بار از ناحیه اســرائیل اســت و اگر این تهدید شــکل بگیرد، بازهم ادبیات نظامی و امنیتی 
بــر نظــام تصمیم گیــری بــر دولت آقــای پزشــکیان غالب می شــود و بخش عمــده ای از 
منابعی که او برای رفع مشکات اقتصادی نیاز دارد، صرف چالش های امنیتی-نظامی 

می شود.
موضع گیری هایی که الان دکتر پزشــکیان دارد، برای گفتگو و مذاکره با دنیا، برای پرهیز 

از تنش احتمالی است. 
آقــای پزشــکیان باید تــاش کند تا قبــل از اینکه تنش تــازه ای به سیاســت خارجی ایران 
تحمیل شــود، ادبیات تنش زدایی خود را جهانی کند. قدرت های دنیا اعم از قدرت های 
دوســت و دشــمن ایران، بدانند که این ادبیات تنش زدا از سمت ایران شکل گرفته است 
و ایــن ادبیــات می توانــد تبدیــل به ســاز و کارهای عملی هــم برای همــکاری و هم برای 

تنش زدایی شود. 
آمریکا عما تنها کشــور عمده دنیا بود که واکنش ســردی به نتیجه انتخابات ایران نشان 
داد، حتی اروپا هم استقبال خوبی کرد اما ما دیدیم که روسیه و چین هم قدرت انتخاب 

مردم را درک کردند. 
مثــا ۴ ســال قبل زمانی که قالیباف رئیــس مجلس ایران پیامی را بــرای پوتین برد، از او 
بر روی کاناپه فرودگاه توســط رئیس کمیســیون امنیت ملی روسیه استقبال شد، اما الان 

می بینیم در حاشــیه بریکس در یک ســطح برابر رئیس مجلس ایران پذیرفته می شود. 
آن چیــزی کــه آقــای پزشــکیان می گوید این اســت که تحریم باعث شــده تــا نوعی عدم 
تــوازن اقتصــادی در روابط ایران با چین شــکل بگیرد و از ســوی دیگر دشــمنی با آمریکا 

باعث شــده تا روس ها رابطه یکجانبه ای را با ایران شکل دهند. 
بــه نظرم در سیاســت خارجی، او جنبه هــای متنوع قدرت و نفوذ ایــران را یادآوری کرده 
اســت، بــرای اینکه چین و روســیه رابطه ای از موضع اضطرار را به ایــران تحمیل نکنند و 

اگر رابطه ای از موضع برابر شــکل بگیرد، به سود دو طرف است.
فحوای پیام دکتر پزشــکیان این اســت، جلوگیری از امنیت سازی مناسبات خارجی ایران 

برای پرهیز از ســومین شکست پیام تنش زدایی ایران با دنیا.

J O M L E H
J O M L E H

دولت

دستور رییس جمهور به دستگاه های دولتی  

تمام شکایت ها از رسانه ها را پس بگیرید
   بنا به درخواســت انجمن صنفی روزنامه نگاران اســتان تهران از 
مسعود پزشکیان رییس جمهوری کشور و موافقت صورت گرفته، 
تمامی شکایت های حقوقی دستگاه های دولتی از خبرنگاران پس 
گرفته می شــود. هفته پیش انجمن صنفی روزنامه نگاران استان 
تهران طی نامه ای از رییس جمهوری درخواست کرد که همزمان 
با روز خبرنگار و با توجه به شعارهای انتخاباتی مسعود پزشکیان 
در شروع دولت چهاردهم شکایت های دوایر دولتی از خبرنگاران 
پس گرفته شود. امروز مطلع شدیم رییس جمهوری با این تقاضا 
موافقت کرده اند. همچنین انجمن پیگیر اجرایی شدن این دستور 

خواهد بود.
متن نامه انجمن بدین شرح است:

جناب آقای دکتر مسعود پزشکیان
رییس جمهوری محترم

با سام و احترام
همانگونه که احتمالا مستحضرید طی سال های گذشته شکایات 
قضایی متعددی از سوی مقامات و نهادهای دولتی از خبرنگاران 
و اهالی رسانه عمدتا به دلیل ایفای وظایف حرفه ای به عمل آمده 
است. هرچند ارزیابی دقیقی از تعداد این شکایات وجود ندارد اما 

به نظر می رســد تعداد آنها بسیار زیاد اســت و از این بابت تعداد 
زیادی از روزنامه نگاران و رسانه ها در گیرودار پرونده های قضایی و 

جریمه و حبس هستند.
با توجه به دیدگاه های مطرح شــده از ســوی جناب عالی در زمان 
تبلیغات انتخاباتی و مشی تاکید شده از سوی شما، انجمن صنفی 
روزنامه نگاران اســتان تهران تقاضــا دارد طی فرمانی از نهادهای 
دولتی زیر نظر خود بخواهید آن دســته از شــکایات خــود از اهالی 
رســانه را که به صرف فعالیت رسانه ای ایشان صورت گرفته پس 
بگیرند. طبیعتأ این اقدام به عنوان حسن نظر دولت حضرت عالی 
به فعالیت رســانه های رســمی تلقی می گــردد و معنای محق یا 

غیرمحق بودن هیچکدام از طرفین را ندارد.
ایــن اقدام همچنین به عنــوان عملی در راســتای حمایت دولت 
محتــرم از فعالیــت آزاد رســانه ها تلقــی می گــردد. ما همچنین 
امیدواریم طی فعالیت دولت چهاردهم، مدیران دولتی با باور به 
اهمیت فعالیت رسانه های مستقل و اصل شفافیت با رسانه ها و 

روزنامه نگاران با سعه صدر برخورد کنند.

 علی اکبر منتجبی
  رییس انجمن صنفی روزنامه نگاران استان تهران



03 اقتصادی
 J O M L E H N E W S P A P E R

اخبـــــار

رشد بی سابقه بانک دی در خدمات 
بانکداری نوین

توجــه ویــژه بانــک دی بــر توســعه خدمــات بانکــداری الکترونیــک طی 
سال های اخیر، نتایج مطلوبی به همراه داشته است.

بــه گــزارش بــازار، روابــط عمومــی بانــک دی اعــام کــرد: بــا توســعه خدمات 
بانکــداری الکترونیــک، نــه تنها ســرعت و دقــت خدمات رســانی به مشــتریان 
افزایــش یافتــه بلکــه هزینه هــای بانکــداری نیــز کاهش یافتــه اســت و از این رو 
می توان ادامه این روند را هم به نفع مشتریان و هم به نفع بانک ارزیابی کرد.

تازه تریــن اطاعــات از عملکرد بانک دی در حوزه بانکداری الکترونیک نشــان 
می دهد تعداد کاربران بانکداری الکترونیک این بانک طی ۳ سال گذشته، ۳۵ 
درصد رشــد داشــته و تا پایان سال گذشته، بیش از یک میلیون و ۲۵۱هزار کاربر 

از این خدمات بانک استفاده کرده اند.
همچنیــن متوســط تراکنش هــای ماهانــه خدمــات نویــن بانــک دی، طــی این 
مدت بیش از ۱۴۳ درصد رشــد داشــته اســت. ثبــت ۵۲.۵ میلیــون تراکنش در 
ســامانه های خدمــات نوین، از اعتماد مشــتریان به این خدمــات و نیز فعالیت 

مطلوب بانک در این حوزه حکایت دارد.
اکنون ســامانه های »دی نت« و »دی جت« بر روی تلفن های همراه مشتریان، 
خودپــرداز،  ســامانه های  انــواع  همچنیــن  می کننــد.  ارائــه  بانکــی  خدمــات 
خودگردان، CASHLESS، کارت خوان و ... بانک دی، به مشــتریان نظام بانکی 

خدمات بانکداری مدرن ارائه می کنند.

اقدام نوع دوستانه اهدای خون توسط 
کارکنان بانک رفاه کارگران

کارکنــان بانک رفاه کارگران با هدف یاری رســاندن بــه بیماران نیازمند با 
استقبالی گسترده در امر نوع دوستانه اهدای خون مشارکت کردند.

بــه گــزارش روابــط عمومی بانــک رفاه کارگــران، این اقــدام انسان دوســتانه در 
راســتای ایفــای نقش موثر در حوزه مســئولیت های اجتماعی و بــا توجه به نیاز 
مبرم کشــور به فرآورده های خونی عملیاتی شــد که طی آن کارکنان بانک رفاه 
کارگــران روزهای شــنبه و یکشــنه ۱۳ و ۱4 مــرداد ماه با اســتقرار تیم خون گیری 
ســازمان انتقــال خون در ســاختمان های ســتادی ایــن بانــک در محیطی کاما 

بهداشتی و با رعایت دستورالعمل های مرتبط، خون خود را اهداء کردند.
شــایان ذکر اســت، بانک رفــاه کارکنان یکی از بانک های پیشــرو کشــور در حوزه 
مســئولیت های اجتماعــی محســوب می شــود و مشــارکت در ترویــج فرهنــگ 
اهدای خون از جمله مصادیق مشــهود اقدامــات مهرورزانه کارکنان این بانک 

در این حوزه است که در سال های اخیر به دفعات تکرار شده است.

 صدور مجوز فعالیت شرکت معتمد
 ارائه دهنده خدمات مالیاتی برای 

شرکت معتمد ملل شریف

  شــرکت معتمــد ملل شــریف به شــماره ثبــت 6۲۱۳۲6 )با نــام تجاری 
یازدهمیــن مجــوز   www.mymotamed.ir آدرس:  بــه  مــن(   معتمــد 
فعالیــت شــرکت معتمــد نــوع اول مرکــز تنظیــم مقــررات، نظــام پایانه هــای 

فروشگاهی و سامانه مودیان وزارت امور اقتصادی و دارایی را کسب نمود.
ایــن مجــوز )مجــوز فعالیــت شــرکت معتمد نــوع اول( بــرای شــرکت معتمد 
ملل شــریف به منظــور ارائه خدمــات در حوزه هایــی چون نصــب، راه اندازی، 
پیکربنــدی، ارائــه پشــتیبانی و تامیــن تجهیزات مــورد نیاز صدور صورتحســاب 
الکترونیکــی و همچنیــن صدور، نگهــداری، جمع آوری و ارســال اطاعات این 

صورتحسابها به سازمان امور مالیاتی کشور صادر شده است. 
بــه موجــب صــدور ایــن مجــوز، مودیــان در جریــان اجــرای قانــون پایانه هــای 
فروشــگاهی و ســامانه مودیان می توانند به منظور انجام تکالیف قانونی خود از 
خدمات شرکت معتمد ملل شریف در زمینه های مورد اشاره استفاده نمایند. 
برای مشــاهده لیســت اســامی شــرکت های معتمد، بــه درگاه ملــی مالیات به 

آدرس https://www.intamedia.ir مراجعه نمایید.

 وام ۵ میلیاری بانک توسعه تعاون
 با سه ماه تنفس

افرادی که صاحب حرفه خاصی بوده و در بخش تولیدی یا خدماتی کار 
می کننــد، می تواننــد از طرح تســهیاتی »حاتم ۲« بانک توســعه تعاون 

استفاده کنند.
بــه گــزارش بازار، ســقف ایــن وام ۵ میلیــارد تومان بــوده و تنها به آن دســته از 
افرادی تعلق می گیرد که در یکی از شــعب بانک توســعه تعاون ســپرده قرض 

الحسنه داشته باشند.
شرایط دریافت وام

متقاضی باید اعتبار شغلی و جواز کسب و سند ملکی داشته باشند.
حداکثر مدت زمان برای بازپرداخت این تسهیات ۴۸ ماه اعام شده است.

حداکثر فاصله پرداخت اقساط به سه ماه می رسد.
سود این وام ۲۳ درصد اعام شده است.

درخواست این وام و سپری کردن فرآیند آن شرایط پیچیده ای ندارد
متقاضی وام باید مدارک هویتی و وثیقه های لازم ارائه شود.

متقاضی نباید کارنامه سیاه بانکی داشته باشد.
اقساط و میزان سود

۱- مبلغ هر قسط به ۱۶۰ میلیون و ۲۵۷ هزار و ۳۵۸ تومان می رسد.
۲- کل سود تسهیات این مبلغ وام ۲ میلیارد و ۶۹۲ میلیون و ۳۵۳ هزار و ۱۷۱ 

تومان است.
۳- مجموع رقم وام و ســود آن نیز ۷ میلیارد و ۷۰۵ میلیون و ۳۱۳ هزار و ۱۷۱ 

تومان خواهد بود

گزارش »جمله« از کاهش کیفیت غذایی مردم در سایه واردات بی برنامه؛ 

آب رفتن برنج ایرانی در سفره ایرانیان  
جمله

گروه اقتصادی

مســیح کشــاورز دبیر انجمــن تولیدکننــدگان و 
ایرانــی در جدیدتریــن  برنــج  تامین کننــدگان 
اظهاراتــش به وضعیت تولیــد و مصرف برنج 
پرداخته اســت. او اعام می کند کــه  با توجه به 
محاســبات یک دوره حدودا ۱۰ ســاله، برای ۸۰ 
میلیون نفر حدود ۳ میلیون و ۴۰۰ هزار تن برنج 
نیاز اســت. اگــر در خوش بینانه تریــن حالت، ۲ 
میلیون و ۴۰۰ هزار تن برنج درکشور تولید شود، 
سالانه حدود یک میلیون و ۱۰۰ تا یک میلیون و 
۴۰۰ هزار تن برنج نیاز داریم که وارد شود و باقی 

نیاز کشوز نیز از محل برنج ایرانی تامین شود.
بــر پایــه تحلیل اکــو ایــران طبق اعــام انجمن 
تولیدکننــدگان و تامیــن کننــدگان برنــج، آمــار 
واردات ۴۵۰ هزار تن و مشــابه ســال قبل اســت 
با این تفاوت که در سال ۱۴۰۱ بخش خصوصی  
۱۴۰۰ هــزار تن واردات داشــت که بخشــی از آن 
به سال ۱۴۰۲ منتقل شــد ولی در سال ۱۴۰۲، به 
میزان۹۹۰ هزارتن واردات بود که تماما مصرف 
شــد وچیزی به ســال ۱۴۰۳ منتقل نشد.  دولت 
باید به این مســئله توجه داشته باشد که اگر در 
دوره ممنوعیت، کمبودی در بازار وجود داشته 
باشــد، اولین چیــزی که متضرر می شــود برنج 
ایرانــی اســت چراکــه واســطه ها قیمــت آن را 
افزایش می دهند. کشاورزان در چنین شرایطی 
مشکلی نداشــتند اما واسطه ها ادعا داشتند که 
وقتی ارز برنج برداشته شود، برنج خارجی گران 
و در نتیجه برنج ایرانی نیز گران می شــود و این 

به معنای سوء استفاده از شرایط است.
بــه گــزارش جملــه بــه نقــل از ایســنا دبیــر 
تامین کننــدگان  و  تولیدکننــدگان  انجمــن 
برنــج ایرانی می گویــد: اگر به واســطه دوره 
چهــار مــاه ممنوعیــت در اول ســال، در زمینــه 
برنج خارجی کمبودی داشــته باشــیم این بازار 
از تنظیــم خــود خــارج می شــود و موجب ســوء 
اســتفاده واســطه های برنج ایرانی می شــود که 
آن را گــران کنند. امیــدوارم در این زمینه دولت 
برنامه ای داشــته باشد که اگر به آن نقطه رسید 
بافاصله دوره ممنوعیت را تا حدود یک الی ۲ 
ماه کاهش دهد که بتوانیم بخشی از نیاز جامعه 
را وارد کنیــم و بــه میزان امن و پیش بینی شــده 
یــک میلیــون و ۲۰۰ هزار تن برســیم که بــازار با 

مشکل مواجه نشود.
وی تاکید می کند:  انتظار ما از دولت چهاردهم 
این اســت که به عنــوان کالای اساســی به برنج 
ارز ترجیحــی تخصیــص دهــد تا قیمــت تمام 
شــده  برنج منطقی باشــد و مردم بتوانند از آن 
اســتفاده کنند و این نگرانی نباید وجود داشــته 
باشــد که ممکن است با واردات به تولید داخل 

آسیبی وارد شود.
کشــاورز معتقــد اســت: اگر بــه اندازه کافــی و با 
قیمــت مناســبی در کشــور برنــج وجود داشــته 
باشــد، قیمت برنج ایرانی نیــز کاهش می یابد 
و اقشــار متوســط و حتــی رو به پایین نیــز که به 
مصرف برنــج ایرانی عاقه دارنــد می توانند از 
محصول ایرانی اســتفاده کنند و در این صورت 

دیگر به تولید داخل آسیبی وارد نمی شود.
دبیــر انجمــن تولیدکننــدگان و تامین کنندگان 

برنج ایرانی تاکید می کند: یک سوم از زمان نیاز 
به کســری برنج گذشــته و باید دولت به هشت 
مــاه آینده با توجه به آمــار و اطاعات موجود از 
میزان تولید کشور و با نشست های تخصصی با 
بخش خصوصی برنامه ریزی مناســبی داشــته 

باشد که بازار بدون چالش به سال ۱۴۰۴ برسد.
دبیــر انجمــن تولیدکنندگان و تامیــن کنندگان 
برنــج ایران از آب رفتن برنج ایرانی ســر ســفره 
های مــردم خبر داده و طبــق داده های موجود 
الان ۶ دهــک مــردم برنــج خارجــی مصــرف 
می کننــد و اگــر امســال برنــج ایرانــی همچــون 
و  شــود  گــران  خیلــی   ۱۴۰۱ و   ۱۴۰۰ ســال های 
بــه ۱۵۰ هــزار تومــان برســد؛ آنها هم بــه جرگه 
مصرف کنندگان برنج خارجی اضافه می شوند.

این درحالی است که اکثر نمایندگان شمالی با 

تخصیص ارز برای واردات برنج مخالف هستند 
و آن را از اصلی تریــن دلایل ماندن برنج ایرانی 

روی دست کشاورزان می دانند.
در همین رابطه نماینده بابلســر در مجلس در 
نطق میان دســتور خود در اردیبهشت ماه سال 
جاری گفته امروز کشــاورزان در بدترین شــرایط 
موجود در حال فعالیت کشاورزی بوده ولی باز 
امیدوار به فضل الهی هســتند. امروز کشاورزان 
مــا بــا دغدغه تامین ســوخت مواجه هســتند و 
بــرای تامین ســوخت به دنبــال ایــن اداره و آن 
اداره می باشــند. مشــکل گرانی ســم که ســر به 
فلک کشــیده اســت و همچنین تامین کود یک 
مشکل اساسی شده است به نحوی که هنوز کود 
خودشــان را دریافت نکردند و فصل کشــاورزی 
در حال انجام اســت امروز ما نمی دانیم بر چه 

اساسی هزینه آب بها چندین برابر شده است و 
از یک زمین چندین بــار پول آب بها گرفته می 

شود.
وی ادامه داد: از تسهیات کشاورزی و تسهیات 
بــرای ادوات و ماشــین آلات کشــاورزی خبــری 
نیســت؛ با همه این مشکات اما کشــاورزان در 
حال انجام کار هستند. در چنین شرایطی دولت 
اختصــاص ارز ترجیحــی بــرای واردات برنج را 
تصویب می کند. سوال این است که آیا مشکل 
تامین ارز در کشــور برطرف شده و ما مشکل ارز 
برای تامیــن دارو نداریم که بــرای برنج ارز قرار 
مــی دهید؟ این مافیــا قدرت و ثــروت را در هم 

شکنید و خبر خوشی را برای مازندران بدهید.
 لاهوتــی نماینــده لنگــرود در مجلــس شــورای 
اســامی نیز می گوید: نیاز مصرفی داخل کشور 
دو میلیــون و ۸۰۰ هزار تن برنج اســت و میزان 
تولید برنج به دو میلیون و ۴۰۰ هزار تن می رسد 
لذا حداکثر میزان واردات برنج یک میلیون تن 

است و بیشتر از آن هیچ توجیهی ندارد.
وی با بیان این که تولید برنج برای کشاورزان به 
صرفه نیســت، اظهار کرد: در این شرایط شاهد 
مشــکاتی بــرای شــالیکاران هم هســتیم که از 

جمله آن قطع برق چاه های کشاورزی است.
علیرضا ســلیمی نماینده محــات در مجلس 
شورای اســامی اجرای طرح کشت قراردادی و 
خریــد توافقی را از جمله اقدامات خوب وزارت 
جهاد کشــاورزی برشــمرد و گفت: چرا امســال 
قیمت خرید برنج ۳۰ درصد کاهش پیدا کرده و 
از طرفی دیگر شاهد واردات بیش از یک میلیون 

تن برنج مازاد هستیم.
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Economy

بانک  

دکتر ســید عباس حســینی مدیرعامل بانک مســکن در نشست صمیمانه با 
بازنشســتگان، بر لزوم توســعه کمی و کیفی خدمات درمانــی برای همکاران 
شاغل و بازنشسته و برنامه ریزی جهت دریافت خدمات درمانی ویژه از مراکز 

درمانی تراز اول کشور خبر داد.
بــه گــزارش پایگاه خبری بانک مســکن – هیبنا؛ دکتر حســینی در ایــن دیدار، 
ضمن گفتگو و تبادل نظر با همکاران بازنشسته و پیشکسوت بانک و استماع 
نظــرات، پیشــنهادها و دغدغه های ایشــان، دســتور بررســی و پیگیــری موارد 

مطروحه را به صورت فوری در جلسه صادر کرد.
دکتر حســینی ضمــن ابــراز خرســندی از ماقــات پیشکســوتان در خانه دوم 
خــود، بر اهتمــام ویژه مجموعه بانک مســکن در جهت رفع ســریع نیازهای 
بازنشســتگان تاکیــد کــرد و افزود: در جلســات متعــدد با نماینــدگان محترم 
بازنشستگان و به ویژه هیات مدیره محترم کانون بازنشستگان بانک، بسیاری 
از موارد و درخواســت های مطرح شــده، مورد بررســی قرار گرفته اســت اما به 
منظــور حفــظ تعامــل و ارتباط با بازنشســتگان عزیــز به عنوان ســرمایه های 
گرانقدر بانک مســکن و اســتفاده از تجارب و دانش ارزشــمند آنها و بررســی 
موضوعات جدید، ضروری اســت که جلساتی به صورت ماهانه با نمایندگان 
محترم بازنشســتگان داشــته باشم و ان شــاءالله که خود نمایندگان نیز پیگیر 
برگزاری این جلســات باشند. دکتر حســینی افزود: هدف ما در بانک مسکن؛ 
خدمتگزاری به همه مردم شــریف ایران اســامی اســت و صد البته این نگاه 
در حوزه رسیدگی به مسائل معیشتی و پرداختی همکاران شاغل و بازنشسته 
نیز وجود دارد. از اینرو بانک مسکن به عنوان یک بانک مردمی و قانون مدار، 
تمام مصوبات شورای عالی بانک ها در حوزه های معیشتی و مناسبت ها را به 
طور کامل اجرا می کند و در عین حال از همه بازنشستگان عزیز خواهش می 
کنم که به عنوان یک بازوی مشورتی قوی، ما را در پیشبرد بهتر امور معیشتی و 
ارتقاء عملکرد بانک کمک نمایند. وی بر لزوم تعیین دقیق حقوق همکاران و 

شفافیت در عملکرد صندوق های بانک به ویژه صندوق رفاه کارکنان و تامین 
 آتیه تاکید کرد و گفت: دستورات صریحی به مدیران صندوق ها اباغ کرده ایم 
که محوریت آن ها شامل: لزوم رعایت اصل شفافیت و ارائه گزارش عملکرد 
ماهانه، پاســخگویی به همکاران محترم؛ نظارت پذیــری، بازدهی و کارآمدی 

بالاست.
مدیرعامــل بانــک مســکن گفــت: بــرای احقــاق حقــوق همــکاران شــاغل و 
بازنشســته، کارگروهی متشــکل از همــکاران حوزه های نظارتــی، فنی، مالی و 
حقوقی شــامل: معاونت منابع انســانی، مدیریت امور حراســت، ادارات کل 
بازرســی، مهندســی مالی، حسابرســی داخلی و رفاه و همچنین بازرس ویژه 
مدیرعامل تشکیل شده و ابهامات صندوق رفاه کارکنان در این کارگروه مورد 
بررســی قرار گرفت و گزارش مربوط به روش های محاسباتی مبتنی بر قانون 
و ســایر موارد نیز در جلســه هیات مدیره بانک به تصویب رسیده و در ادامه و 
در حال حاضر هم مســائل حقوقی، فنی و محاسباتی صندوق تامین آتیه در 
دست بررسی است. بنابراین تمامی حقوق همکاران عزیز شاغل و بازنشسته 

بانک مسکن محفوظ است. اما لازم است که به منظور رصد و اطاع از فرآیند 
انجام امور، نماینده محترم کانون بازنشستگان بانک نیز به صورت فعال در 
جلسات کارگروه بررسی صندوق تامین آتیه شرکت نمایند و پل ارتباطی ما با 

بازنشستگان عزیز باشند.
دکتر حســینی مدیرعامل بانک مســکن در بخشــی دیگری از سخنان خود به 
دغدغه های حوزه سامت بازنشستگان پرداخت و گفت: ما به دنبال توسعه 
و ارتقاء ســطح کمی و کیفی خدمات درمانی ارایه شــده به همکاران شــاغل و 
بازنشســته در بانک مسکن هستیم تا ایشان در هنگام مراجعه به بیمارستان 
ها و مراکز درمانی درجه یک کشور، بدون نیاز به معرفی نامه از اداره کل رفاه 
، خدمات درمانی شایسته مورد نیاز خود را دریافت نمایند و هیچ دغدغه  ای 

جز سامت خود و خانواده های محترم شان نداشته باشند.
دکتر حسینی افزود: در این راستا تفاهم نامه ای با مرکز فوق تخصصی سرطان 
برکت به عنوان معتبرترین و برجسته ترین مرکز تخصصی در حوزه پیشگیری 
و درمان ســرطان در کشور منعقد کرده ایم که بر اساس آن، از هم اکنون همه 
اعضا و خانواده های محترم کارکنان و بازنشستگان بانک مسکن می توانند در 

تمامی مراحل از پیشگیری تا درمان به این مرکز مراجعه کنند.
دکتر حسینی با اشاره به اینکه نوسازی اماکن رفاهی و رفع مشکات ساختمانی 
و رفاهی با سرعت در حال انجام است؛ گفت: رعایت قوانین و مقررات و ارایه 
ظرفیت یکســان برای همه همکاران عزیز در استفاده از تمامی اماکن رفاهی 

بانک همیشه مورد تاکید بوده است.
مدیرعامل بانک مســکن همچنین از امضای قرارداد همکاری با فروشگاه ها 
و شــرکت های بزرگی نظیر: دیجی کالا، ســرای ایرانی و ... برای افزایش قدرت 
خریــد خانــواده محتــرم و بزرگ بانک مســکن خبر داد و در خصــوص تداوم 
بهبود شــرایط معیشتی و رفاهی همکاران و بازنشســتگان عزیز بانک، اظهار 

امیدواری کرد.

مدیرعامل بانک مسکن در نشست صمیمانه با همکاران بازنشسته مطرح کرد؛

تاکید بر اجرای مصوبات شورای عالی بانک ها در بانک مسکن

مریم آهون بر
گروه اقتصادی

مراســم تقدیر از روز خبرنــگار با حضور »علیرضا معرفــت«، مدیرعامل بانک 
سامان و اهالی رسانه برگزار شد. معرفت در این در مراسم با اشاره به نقش مهم 
خبرنــگارن در اطاع رســانی، موفقیت های بانک ســامان را مرهــون تاش های 
بی وقفه آنان دانست و تشریح کرد: این تاش ها به تصمیم گیری های صحیح و 

موفقیت آمیز در حوزه های مختلف کمک می کند.
بــه گــزارش روزنامــه »جملــه«، وی افــزود: موفقیت هــای گــروه مالــی ســامان 
مرهون تاش های شــبانه روزی خبرنگاران اســت که با انتشــار اخبــار، مدیران و 
تصمیم گیــران را در حوزه های مختلف آگاه می کنند. خدمات بانکی محدود به 
ســاعات اداری نیســت و تیم های زیادی در طول شبانه روز برای ارائه خدمت به 
مردم تاش می کنند. لذا از خبرنگاران خواهشمندیم تا اخبار را به شکل صحیح 

و دقیق منعکس کنند تا از سوءاستفاده های احتمالی جلوگیری کنند.

مدیرعامــل بانــک ســامان در تشــریح عملکــرد ایــن بانــک ادامــه داد: حجــم 
ســپرده های بانک ســامان تــا پایان تیرمــاه به ۲۲۰ هــزار میلیارد تومان رســید و 
تسهیات پرداختی نیز تا ۱۴۰ هزار میلیارد تومان افزایش داشته است. همچنین 
بانک سامان در حوزه تسهیات تکلیفی، توانسته تمام تکالیف خود را در حوزه 
تسهیات ازدواج پوشش دهد و نزدیک به پنجاه درصد تسهیات فرزندآوری را 

نیز پرداخت کرده است.
مدیرعامل بانک سامان به رشد بالای چهل درصدی این حوزه نسبت به مدت 
مشابه سال قبل اشاره کرد و گفت: بانک سامان از سال ۱۳۹۶ برنامه استراتژیکی 
را دنبال کرده که در سال ۱۴۰۰ به سودآوری رسیده است. این برنامه استراتژیک 
با موفقیت پیاده سازی شد و بانک سامان اکنون روند سودآوری را با ثبات تجربه 

می کند.
علیرضا معرفت در پایان در خصوص ۳۶درصد افت سود خالص بانک سامان 
گفت: در بهمن ماه ۱۴۰۲ گواهی ســپرده خاصی منتشــر شد که نرخ سود آن ۳۰ 
درصد بود که این تصمیم بر اساس سیاست انقباضی بانک مرکزی گرفته شد 
و از آنجــا که پس از آن نقدینگی جدیدی تزریق نشــد این اتفــاق رخ داد، اما این 

مسئله کوتاه مدت است و به زمان نیاز دارد.

مدیرعامل بانک سامان:

 تلاش خبرنگاران به تصمیم گیری های
 صحیح در حوزه های مختلف کمک می کند

J O M L E H

بانــک صــادرات ایــران در ۱۰ مــاه گذشــته بیــش از ۱6۳ 
میلیــون درهم از مطالبــات ارزی خارج از کشــور و بیش 
از ۳5 هــزار میلیــارد ریال از مطالبات ارزی داخل کشــور 
وصــول کرد.  به گــزارش روابط عمومی بانــک صادرات 
ایران، وصول مطالبــات ارزی به عنوان بخش مهمی از 
مطالبات این بانک طی ۱۰ ماه گذشته روند پرشتاب تری 
بــه خود گرفته بــه نحوی که این مطالبــات در دو بخش 

مطالبــات ارزی خــارج از کشــور و مطالبــات ارزی داخل 
کشور با رویکرد تجهیز بهینه منابع و تقویت قابلیت های 

حمایت از بخش های واقعی اقتصاد دنبال شده است.
بر اســاس این گــزارش، از نیمــه دوم ســال ۱۴۰۲تاپایان 
تیرماه ســال جاری در مجمــوع ۱6۳ میلیون و ۲۸۰ هزار 
درهــم از مطالبــات خــارج از کشــور  و  ۳5 هــزار و ۸44 
میلیارد ریال از مطالبات ارزی داخلی وصول شده است.

وصول کم سابقه مطالبات 
ارزی در بانک صادرات ایران

حضور بیمه ما در شانزدهمین 
نمایشگاه صنعت مالی

شرکت بیمه "ما" در شانزدهمین نمایشگاه بین المللی 
صنعــت مالــی )بورس، بانــک و بیمــه( از تاریــخ ۱۹ الی 
۲۲مرداد ماه ســال جاری در ســالن۷ از ساعت ۸ الی ۱۵، 
میزبان فعالین بازار ســرمایه ، ســرمایه گــذاران و فعالان 

حوزه مالی و اقتصادی است.
بــه گــزارش روابــط عمومــی بیمــه "مــا"، این شــرکت در 
نمایشــگاه امســال  به همراه تیمی از کارشناسان مجرب 
حضور خواهد یافت و آماده تعامل حداکثری با مشتریان 

حقیقی و حقوقی است.
همواره نمایشگاه ها فرصت مناسبی برای تعامل بیشتر و 
ارائه دستاوردها و نوآوری جدید بوده در این راستا شرکت 
بیمه "ما" نیز محصولات و خدمات جدیدی را به فعالان 

صنعت بیمه معرفی خواهد کرد.
نمایشگاه صنعت مالی )بورس، بانک و بیمه( از تاریخ ۱۹ 
الی ۲۲ مرداد ماه ســال جاری در محل دائمی نمایشــگاه 

های بین المللی تهران برگزار می گردد.

J O M L E H
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قشم ایر با تمام توان در خدمت 
زوار اربعین

    هواپیمایــی قشــم ایر بــا هــدف تســهیل ســفر زوار اربعین 
حسینی، برنامه های گسترده ای را برای ایام اربعین ۱۴۰۳ 

در نظر گرفته است.

بــه گزارش پایــگاه خبری وزارت راه و شهرســازی از  روابط 
عمومــی و امــور بین الملــل هواپیمایــی قشــم، کاپیتــان رامیــن حمزهٔ، 
مدیرعامل قشم ایر، در نشست تخصصی کمیته اربعین این شرکت، از 
آمادگی کامل ناوگان هوایی و پرسنل این شرکت برای خدمت رسانی به 

زوار اباعبدا... الحسین )ع( خبر داد.

وی با اشــاره بر اهمیت پیاده روی اربعین و ضرورت تســهیل ســفر زوار، 
اعــام کــرد:  از تاریخ ۲۴ مرداد تا ۹ شــهریور مــاه، پروازهای ویژه اربعین 
در مسیر تهران-نجف-تهران با نرخ مصوب سازمان هواپیمایی کشوری 

برقرار خواهد بود.

انتصاب سرپرست معاونت 
بازرگانی و بهره برداری راه آهن

      محمــد هــادی ضیایــی مهــر، بــا حفظ ســمت بــه عنوان 
»سرپرســت معاونــت بازرگانــی و بهره بــرداری شــرکت 

راه آهن جمهوری اسامی ایران« منصوب شد

 به گزارش روابط عمومی راه آهن جمهوری اسامی ایران، 
دکتر ســید میعاد صالحی، معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل راه 
آهن جمهوری اسامی ایران، طی حکمی جناب آقای مهندس محمد 
هادی ضیائی مهر را به عنوان سرپرست معاونت بازرگانی و بهره برداری 

منصوب کرد.

ضیائی مهر دانش آموخته کارشناسی ارشد مهندسی ایمنی در راه آهن 
دانشــگاه علم و صنعت ایران بوده و از ســال ۱۳۹۸ عضو هیأت مدیره 
و معاون ناوگان راه آهن جمهوری اســامی ایران است و دارای سوابقی 

از جمله مدیر کل راه آهن خراسان و مدیر کل راه آهن اراک بوده است.

در متن حکم ضیائی مهر آمده است:

»بــا توجه به ســوابق جنابعالی بــه موجب این اباغ با حفظ ســمت به 
عنــوان »سرپرســت معاونت بازرگانــی و بهره بــرداری شــرکت راه آهن 

جمهوری اسامی ایران« منصوب می شوید.

انتظــار مــی رود بــا رعایــت اصــول تحول گرایــی انقابــی، کارآمــدی و 
فسادســتیزی و با جدیت در راستای تحقق اهداف و راهبردهای شرکت 
راه آهن جمهوری اســامی ایران مبتنی بر سیاست ها و اسناد بالادستی 
از جمله قانون برنامه هفتم پیشرفت کشور، نسبت به انجام امور محوله 

اهتمام ورزید.

توفیقات روزافزون جنابعالی را از خداوند متعال خواستارم.«

گفتنی اســت پیــش از ایــن، مهندس مرتضــی جعفری عهــده دار این 
مسئولیت بود.

رییس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای:
 زیرساخت های مرز باشماق

 در کردستان آماده تردد زائران 
اربعین است

      معــاون وزیر راه و شهرســازی و رییس ســازمان راهداری و 
حمــل و نقــل جــاده ای گفــت: از ســال گذشــته اقدامات 
زیرساختی بسیار خوبی در مرز باشماق انجام شده و اکنون 
بــا آغــاز پیــاده روی اربعین، این مــرز مهیای تــردد زائران 

است.

بــه گــزارش روابــط عمومی ســازمان راهــداری و حمل و نقل جــاده ای، 
داریوش امانی در ارتباط زنده با شبکه خبر از پایانه مرزی باشماق گفت: 
جاده های منتهی به مرز باشــماق آماده ســازی شــده و از ســال گذشــته 
تاکنون اقدامات بســیار خوبی برای اســتفاده زائــران اربعین در محوطه 
پایانه مرزی باشماق انجام شده است و اعتبارات این مرز نسبت به سال 

قبل ۷۰ درصد رشد داشته است.

امانی با بیان این که از روز گذشــته ســفرهای اربعینی آغاز شــده اســت، 
گفت: تمام دستگاه های متولی در محوطه پایانه در حال استقرار هستند.

رئیس ســازمان راهــداری و حمل و نقل جــاده ای گفت: زائــران عتبات 
عالیات زمان سفر را مدیریت کنند و امید است با توجه به گرمای شدید 
هــوا در مرزهــای مهــران، شــلمچه و چذابه، زائــران اســتقبال بهتری از 

مرزهای باشماق و تمرچین در استان های شمال غربی داشته باشند.

به گفته امانی با پیش بینی مرکز مدیریت راه های کشــور، امســال شاهد 
رشد ۱۰۰ درصدی زائران از پایانه مرزی باشماق خواهیم بود.

اخذ مجوز دو کنسرسیوم صنعتی 
سازی ذیل بنیاد مسکن انقلاب 

اسلامی
     بنیاد مسکن انقاب اسامی از شرکت های دانش بنیان با 
تشــکیل کنسرســیوم های فنــاور و دانش بنیــان صنعتی 

سازی, حمایت می کند.

بــه گزارش روابط عمومی بنیاد مســکن، محمد حســین 
رحمانــی خلیلــی معاون برنامه ریزی بنیاد مســکن انقاب اســامی از 
اعطا مجوز مرکز تحقیقات راه و شهرســازی و ســتاد عمران و ساختمان 
معاونت علمی ریاست جمهوری به دو کنسرسیوم صنعتی سازی ذیل 

بنیاد مسکن انقاب اسامی خبر داد.  

 رحمانــی خلیلــی در این بــاره افــزود: در راســتای تدابیــر مقام معظم 
رهبری)مدظله العالی( مبنی بر حمایت از اقتصاد دانش بنیان و رشد  
صنعتی ســازی مسکن و اجرای قانون جهش تولید مسکن و  آیین نامه 
حمایت از تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین در حوزه راه و شهرسازی، 
بنیاد مسکن انقاب اسامی اقدام به تشکیل دو کنسرسیوم فناور و دانش 
بنیان صنعتی ســازی مســکن توسط شــرکت ســامان محیط و موسسه 
فناوری و نوآوری بنیاد تک از شرکت های وابسته به بنیاد مسکن، نمود. 

معاون برنامه ریزی بنیاد مسکن ادامه داد: کنسرسیوم های بنیاد مسکن 
با راهبری شرکت سامان محیط و موسسه بنیاد تک و اعضایی متشکل 
از شرکت های فناور، دانش بنیان و دارای تکنولوژی ساخت موفق شدند 
مجوز فعالیت صنعتی سازی از وزارت راه و شهرسازی و معاونت علمی 

و فناوری ریاست جمهوری را اخذ نمایند.

رحمانــی خلیلــی در ادامه گفت: بــا توجه به برنامه ریــزی های صورت 
گرفتــه تعداد قابل توجهی پروژه ســاخت مســکن در دســتور کار بنیاد و 
شرکت های تابعه می باشد که با اخذ مجوز های صنعتی سازی دانش 
بنیان، تاش می شــود پتانســیل شــرکت هــای فنــاور و دارای تکنولوژی 
ســاخت و احداث، وارد پروژه های مشــارکتی و پروژه های تولید مســکن 

در سراسر کشور گردد.

اخبــاریادداشت

سایه برین
روزنامه نگار

چیزی نمانــده که عمر وعــده واردات اتوبوس های برقی به 
خصــوص  بــه  مــردم  همــه  شــود.  ســاله  یــک  کشــور، 
پایتخت نشــین ها، هنوز منتظر هســتند تا ببیننــد این ناوگان 
جدید که قرار اســت مسافران شــهری را از شر اتوبوس هایی 
با سیســتم ســرمایش خراب و صندلی های نامناسب راحت 
کنــد، چه زمانی وارد می شــوند. اتفاقی کــه قرار بود آبان ماه 
ســال گذشــته محقق شود. اســفندماه اعام شــد که در حال 
انجــام مراحل نهایی اســت و حال مردادمــاه هم وارد نیمه 
دوم خــود شــده اســت و هنــوز هیــچ خبــری از اتوبوس های 
برقــی نیســت. ایــن درحالــی اســت که ســال گذشــته، بحث 
فراوانــی هم بر ســر اینکــه ایــن اتوبوس ها به قیمــت گزافی 
خریــداری شــده اند وجود داشــت. حــال گویا بــه مرحله ای 
رسیده ایم که دیگر مشــکلی با مبلغ خریداری نداریم و تنها 

مطالبه این اســت که حداقل این ناوگان وارد شوند.
بــه گزارش عصــر ایران، »علیرضــا زاکانی«، شــهردار تهران 
اســفندماه ســال گذشــته در خصوص ایــن اتوبوس هــا گفته 
بود: مــا اقدامات خود را آغاز کرده ایم و از تمام مجموعه ها 
اقــدام به اخذ قیمت شــده که کمتریــن قیمت آن ۳۱6 هزار 
یــورو و بالاتریــن آن ۳4۷ هــزار یورو بوده اســت کــه حتی در 
ادامــه بــا بخشــی از آن هــا پیمــان اولیــه و قــرارداد منعقــد 

کرده ایم.
  زاکانــی به ســفر اخیــر تیم مدیریت شــهری به چین اشــاره 
کــرد و افــزود: زمانــی که در ایــن ســفر بودیم، بررســی هایی 
صورت گرفت و مشــخص شــد که قیمت اتوبوس های برقی 
در کشــور چیــن به مراتــب پایین تــر از قیمــت تولیدکنندگان 

داخلــی اســت، به طوری کــه کیفیــت و قابلیت آن ها بســیار 
مناســب بــود اما قیمت آن ها به مراتــب کمتر از قیمت های 

اتوبوس های برقی داخلی بود.
  وی ادامــه داد: آنچه که مــورد تاکید دولت و وزارت صمت 
و رئیس بانک مرکزی هم بوده این بوده که ما بســته اولیه را 
از کشــور چین به صورت کامل وارد تهران بکنیم و بر همین 

اســاس شهرداری تهران اقدامات خود را انجام داده است.

شــهردار تهــران تصریــح کــرد: در ادامه پس از بررســی های 
صــورت گرفته در ســفر چیــن نهایتا بــه عدد ۲۲۰ هــزار یورو 
برای هر اتوبوس برقی رسیدیم و در حال حاضر تعدادی از 
اتوبوس های برقــی به بندرعباس رســیده اند. اتوبوس هایی 
که باکیفیت و به قیمت مناســب هستند که این موارد توسط 

کارشناسان تایید شده است.
این ناوگانی که اعام شــد در بندرعباس هســتند و اینطور به 

نظر می رســد که وقتــی چنین چیزی اعام می شــود دیگر تا 
مرحله بهره برداری از آن ها نباید مدت زیادی مانده باشد، 
بعــد اعام شــد کــه تعــدادی هــم نیســتند.  به گــزارش اکو 
ایران، آن زمان »مهدی علیزاده«، مدیرعامل شرکت واحد 
اتوبوســرانی گفت که هنوز این اتوبوس ها در گمرک اســت و 
هنوز نتوانســته اند ایــن اتوبوس ها را بیاوردند و بیشــتر از ۱۸ 
دســتگاه هم نیســت و بخش خصوصی زیر قول خودش زده 

و به تعهداتش عمل نکرده است.
مدیرعامــل اتوبوســرانی وعــده داده بــود کــه اتوبوس هــای 
برقــی در خط بهارســتان – جمهــوری مســافران را جا به جا 

کننــد  اما در عمل این اتفاق نیفتاد.
مهــدی علیــزاده ماه جــاری درخصــوص آخریــن وضعیــت 
ورود اتوبوس هــای جدیــد بــه پایتخــت گفــت:۵۰ دســتگاه 
اتوبوسی که از سال ۱۴۰۰ در قرارداد BOO )قرارداد احداث، 
تملــک و بهره برداری( با بخش خصوصــی قرار بود طی دو 
سال به شهرداری تحویل شود هنوز عملیاتی نشده و بخش 
خصوصــی بــه تعداتــش عمل نکــرده و قــرار داد در شــرف 

فسخ است.
کــه عــدم تحقــق وعــده ی  اکنــون مشــخص نیســت  دیگــر 
بهره بــرداری از اتوبوس هــای برقی در کشــور، تقصیر بخش 
خصوصی است یا شــهرداری تهران یا اتوبوسرانی یا گمرک 
یا امثالهم. نکته اینجاســت که گویا فقط افزایش قیمت این 
وســایل حمل و نقل درســت ســر موعد مقرر انجام می شود 
و امــروز بلیــت متــرو و اتوبــوس 4۳۰۰ تومــان فقــط بــرای 
مســیرهای داخل شــهر اســت؛ اما بــرای نوســازی و واردات 
وســایط نــو باید تــا زمــان نامعلومی منتظــر بمانیــم که آن 
هم ممکن اســت در میان دغدغه ها و مشــکات تازه، به باد 

فراموشی سپرده شوند.

با گذشت نزدیک به یکسال از وعده واردات اتوبوس های برقی هنوز خبری از این ناوگان نیست؛

سپردن اتوبوس های برقی به باد فراموشی

وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه بلیت های هواپیما ویژه 
اربعین به صورت تدریجی به فروش خواهد رسید، گفت: یک 
ســامانه خرید بلیــت کاروانــی و هیاتی در ســازمان هواپیمایی 
راه اندازی شــده و متقاضیانی که ســفر دسته جمعی می روند، 

امکان خرید بلیت گروهی را خواهند داشت.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی، »مهــرداد 
بذرپــاش«، وزیــر راه و شهرســازی در حاشــیه همایش قدرانی 
از دســت اندکاران ســفرهای حــج با اشــاره به اینکــه پروازهای 
اربعین امســال از ۲۶ فرودگاه کشــور آغاز می شود، گفت: برای 
ایجاد ســهولت زائرین ۵ فرودگاه دیگر نســبت به سال گذشته 

افزایش یافت.

وزیــر راه و شهرســازی در ادامــه تاکیــد کــرد: بــا توجه بــه آمار، 
پروازهای اربعین نســبت به سال گذشته رشد داشته و چندین 
پــرواز نیــز در قالــب پروازهــای فوق العــاده بــه تعــداد پروازها 

اضافه خواهد شد.
وی افــزود: قیمت بلیــت هواپیما نیز تصویب شــد و هیچ گونه 
شــرکت  هواپیمایی و آژانســی بدون مجوز ســازمان هواپیمایی 
امــکان فروش بلیــت را نــدارد، همچنین ســازمان هواپیمایی 
کشــور و تعزیرات نســبت به بــازار فروش بلیت نظــارت کامل 

دارند و با سوداگران بازار بلیت برخورد جدی خواهد شد.
ایــن مقام مســئول بــا اشــاره بــه اینکــه بلیت هــای هواپیما به 
صــورت تدریجــی به فروش خواهد رســید، گفت: یک ســامانه 

خرید بلیت کاروانی و هیاتی در ســازمان هواپیمایی راه اندازی 
شــده و متقاضیانــی که ســفر دســته جمعــی می رونــد، امکان 

خرید بلیت گروهی را خواهند داشت.
عضــو کابینه دولت ســیزدهم ادامه داد: امســال تعداد اندکی 
واردات اتوبوس انجام شــده و در سفرهای اربعین وارد چرخه 
فعالیــت خواهنــد شــد، البتــه فرآینــد مصوبــه واردات ۲ هزار 

دستگاه اتوبوس در بروکراسی ها به کندی پیش می رود.
بذرپــاش افــزود: حــدود ۴۰۰ دســتگاه اتوبــوس از کشــور عراق 
بــه صــورت مســتقیم از مبدا تهران بــه زائرین خدمت رســانی 
از  اتوبــوس  نــاوگان  کمبــود  جبــران  بــرای  و  کــرد  خواهنــد 

دستگاه های ارگان های دیگر بهره مند خواهیم شد.

J O M L E H

وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛

راه اندازی ســامانه خرید کاروانی بلیت پروازهای اربعین در ســازمان هواپیمایی 

 پیام تبریک مدیرعامل
 سازمان ملی زمین و مسکن به 

مناسبت روز خبرنگار

پیام تبریک مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری 
ایران به مناسبت روز خبرنگار 

پیام پیام

مدیرعامــل شــرکت بازآفرینی شــهری ایــران در 
پیامی فرارسیدن ۱۷مرداد، روز خبرنگار را تبریک 

گفت.
بــه گزارش پایــگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، 
محمــد آیینــی معــاون وزیــر راه و شهرســازی و 
مدیرعامــل شــرکت بازآفرینی شــهری ایــران در 
پیامی فرارسیدن ۱۷مرداد، روز خبرنگار را تبریک 

گفت.
 متن پیام به این شرح است: ۱۷ مرداد مصادف با 
سالروز شهادت خبرنگار شهید محمود صارمی و 
روز خبرنگار، فرصتی است گرانبها برای تجلیل از 
مقام شامخ خبرنگاران، روزنامه نگاران و اصحاب 
رســانه کــه پــای در عرصــه خطیــر اطاع رســانی 
نهاده اند و صادقانه به منظور ارتقای سطح آگاهی 
شهروندان در حوزه های مخنلف تاش می کنند و 
همــواره در خــط مقــدم اتفاقــات و رویدادها قرار 

دارند.
 بی شــک توفیقــات روزافــزون شــرکت بازآفرینی 
شــتاب  راهبــری  و  مدیریــت  در  ایــران  شــهری 
بخشــی به  نوســازی بافت های فرســوده شــهری 
و ســاماندهی ســکونتگاه های غیررســمی،  رشد و 
توســعه نوســازی مردمی مســکن و رکورد شکنی 
میزان پروانه های صادره در سراســر کشور در سال 
۱۴۰۲ مرهــون مشــارکت و نقش آفرینــی ارزنــده 

رسانه ها و خبرنگاران طی یک سال گذشته است.
   این شرکت تاکنون بسته های تشویقی گوناگونی 
از جمله بســته تشــویقی کالبدی ۱۹ بندی و بسته 
تشویقی بافت های تاریخی را تدوین و به تصویب 
رسانده است اما پر واضح است این بسته ها زمانی 
موثر واقع می شــوند که با کمک اصحاب رسانه و 
جریان ســازی، ســاکنان محات هدف بازآفرینی 
شــهری از آنهــا مطلع شــوند. در این مســیر برای 
انعــکاس و تبیین و تشــریح بســته های تشــویقی 
حمایتــی و در جریــان قــرار دادن شــهروندان از 

اقدامــات و تاش هــای شــرکت، چشــم امیــد به 
رسانه ها داریم.

شــهدای  خاطــره  و  یــاد  گرامی داشــت  ضمــن   
خبرنگار، ایــن روز را به تمام طایــه داران عرصه 
اطاع رسانی و جهاد تبیین که مشفقانه و صادقانه 
در مســیر آگاهــی بخشــی و انعــکاس خدمــات 
نظام مقــدس جمهــوری اســامی در حوزه های 
گوناگون تاش می کننــد، به ویــژه روزنامه نگاران 
و خبرنــگاران حــوزه مســکن و بازآفرینی شــهری 

تبریک و تهنیت می گویم.

ملــی  ســازمان  مدیرعامــل 
پیامــی  در  مســکن  و  زمیــن 
هفدهــم مــرداد روز خبرنــگار را بــه 

فعالان این عرصه تبریک گفت.
وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
مالکــی  ارســان  شهرســازی،  و  راه 
مدیرعامــل ســازمان ملــی زمیــن و 
را  خبرنــگار  روز  پیامــی  در  مســکن 

تبریک گفت.
زیــر  شــرح  بــه  پیــام  ایــن  متــن   

اســت:هفدهم مردادمــاه یــادآور تاش هــای مجدانــه زنــان و مردانی ســخت 
کوش، خســتگی ناپذیر و جســور است که در کســوت خبرنگاری، رسالت خطیر 
آگاهی بخشی را پذیرا شده و به مدد دانش و فراست، جامعه را در مسیر پویایی، 

پیشرفت و آبادانی رهنمون می سازند.
  روز خبرنگار، روز پاسداشــت از مقام شــامخ و ارزنده کســانی است که به عنوان 
وجدان بیدار، چشــمان بینا و زبان حقیقت گوی جامعه، ســختی ها و مشــقات 
این حرفه را به جان می خرند و با ممارست و تاش سعی در اصاح امور دارند.
  بدینوســیله ضمن بزرگداشت مقام شامخ کلیه شــهدا و ایثارگران عرصه خبر 
و رســانه بویژه شــهید والامقام محمــود صارمی، فرا رســیدن ۱۷ مردادماه، روز 
خبرنــگار را به عموم فعالان این ســاحت ارزشــمند و تأثیرگــذار تبریک عرض 
نمــوده، از درگاه ایــزد متعــال توفیق و ســربلندی روز افزون ایشــان را در تحقق 

رسالت والای توسعه و شکوفایی میهن اسامی مسئلت می نمایم.

بندر

مدیــرکل بنادر و دریانوردی اســتان سیســتان و بلوچســتان 
با اشــاره به اینکه در ســال ۱۴۰۲ شــاهد رشــد ۱۵۵ درصدی 
تخلیه و بارگیری کالاهای کانتینری در بندر شــهید بهشــتی 
چابهــار بودیم، اعام کرد: در ســال ۱۴۰۳ قصــد داریم این 

میزان ۶۶ هزار را به ۱۰۰ هزار TEU، افزایش دهیم.
به گزارش پایگاه اطاع رســانی سازمان بنادر و دریانوردی، 
»قاسم عسگری نســب«، مدیرکل بنادر و دریانوردی استان 
سیســتان و بلوچســتان در گفت وگو با پایگاه خبــری وزارت 
راه و شهرســازی، با اشــاره به اینکه بنــدر چابهار بندر مهم، 
راهبُردی و اقیانوســی کشــور به شــمار می رود کــه می تواند 
پذیرای کشــتی های پهن پیکر باشــد، اظهار کرد: هر بندری 
نمی تواند پذیرای کشتی های پهن پیکر باشد و امروزه ما در 
بندر شهید بهشتی چابهار پذیرای کشتی های ۱۲۰ هزار تنی 

کالا هستیم.

کریدورهــای    محــوری  نقطــه  در  چابهــار  بنــدر 
شمال-جنوب و شرق-غرب

وی افــزود: بنــدر چابهــار نزدیک تریــن نقطــه کشــور بــرای 
دسترســی به کشــورهایی نظیر هند و چین اســت که کانون 
جمعیتــی دنیــا بــه شــمار می روند و بــه طور مثــال با چین 

فاصلــه ۱۲ روزه داریــم و ایــن مزیــت ویــژه چابهــار بــرای 
جابه جایــی کالا و کانتینــر بــه شــمار مــی رود و مــدت زمان 

انتقال بار را کاهش می دهد.
مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان سیســتان و بلوچستان با 
بیــان اینکه بندر چابهــار در نقطه محوری کریدور شــمال-
جنــوب و کریدور شــرق-غرب قــرار دارد، عنوان کــرد: بندر 
چابهــار در نقطه ژئوپلیتیکــی قرار دارد و بــا توجه به وجود 
سواحل مکران و ظرفیت بالقوه این سواحل، سازمان بنادر 
و دریانوردی به عنوان مرجع دریایی کشــور به پتانسیل این 
بندر در راســتای تحقق سیاست های کلی توسعه دریامحور 

توجه ویژه دارد.

فاز اول و دوم توسعه بندر شهید بهشتی چابهار  
عسگری نســب با بیان اینکه در فاز اول توســعه بندر شهید 
بهشتی چابهار پروژه ها در حال تکمیل است، اظهار کرد: در 
فاز دوم توسعه بندر چابهار، نگاه و هدف گذاری به پذیرش 
کشتی های ۲۲ هزار TEU کانتینر است که امیدواریم از سوی 
بخــش خصوصی مدنظــر قرار گیــرد تا با آبخــور ۱۹ متری، 

پذیرای این کشتی ها در بندر چابهار باشیم.
میزان تخلیه و بارگیری کالاهای کانتینری

وی بــا تاکیــد بــر اینکــه افزایــش میــزان تخلیــه و بارگیــری 
کالاهــای کانتینــری یکــی از مهم ترین اهداف بنــدر چابهار 
در ســال ۱۴۰۳ است، گفت: سال ۱۴۰۲ هدف گذاری صورت 
گرفتــه در بخــش تخلیــه و بارگیــری کالاهــای کانتینری ۳۰ 
هــزار TEU بــود که خوشــبختانه در پایان ســال بــه عدد ۶۶ 
هــزار TEU دســت یافتیــم و شــاهد رشــد ۱۵۵ درصدی در 
ایــن بخش بودیم و جایگاه نخســت را در بین بنادر کشــور، 

کسب کردیم و در سال ۱۴۰۳ هدف گذاری ۱۰۰ هزار TEU را 
مدنظر قرار داده ایم.

توسعه گردشگری دریایی در سال ۱۴۰۳  
مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان سیســتان و بلوچستان با 
اشاره به اینکه توسعه گردشگری دریایی با توجه به مغفول 
ماندن ظرفیت های سواحل مکران از مهم ترین برنامه های 
دریایی این اســتان در ســال جاری اســت، خاطرنشــان کرد: 
در حــال انجــام مقدمــات فعالیت ها هســتیم و امیدواریم 
بتوانیــم شــاهد حضور شــناورهای گردشــگری و مســافری 

دریایی باشیم.

ایجاد پایانه های لجســتیک خدمــات کانتینری   
در دستور کار

عســگری نســب همچنین با بیان اینکه واگذاری پایانه های 
لجســتیکی بــه بخش خصوصــی در دســتور کار قــرار دارد، 
پایانه هــای لجســتیک خدمــات  ایجــاد  گفــت: همچنیــن 
کانتینــری در حــوزه شــرکت های داخلــی و عملیاتی کردن 
تفاهم نامه ها با کشورهای محصور در خشکی برای احداث 

پایانه های لجستیکی مدنظر قرار دارد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی سیستان و بلوچستان اعلام کرد:

هدفگذاری تخلیه وبارگیری ۱۰۰ هزار TEU کانتینر در بندر چابهار 

 صاحب امتیاز: مؤسسه کلبه امید
 مدیرعامل و مدیرمسئول: مهدی روحی

 سردبیر و قائم مقام مدیرمسئول: ملیحه منوری
 دبیر هیئت مدیره و دستیار ویژه مدیرعامل: احمد شیرازیان

 دبیرتحریریه و جانشین سردبیر: علیرضا نجاتی

 معاونت مالی و پشتیبانی: قنبر علی فــلاح     
 سرپرست گروه طراحی: هـادی کاظـمی   

  مشاور بازرگانی: کانون آگهی و تبلیغاتی تصویر فارس
 دبير سرويس سياسی: محمدباقر محسنی

 دبير سرويس راه و مسکن: سایه برین
 صفحه آرایی: هادی کاظمی، ماریه حداد

 نشانی: تهران، خیابان سهروردی شمالی، جنب پمپ بنزین
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تلفن:02188527582-02188527580
jomleh2018@gmail.com :نشانی الکترونیک

Toktamprint@gmail.com  لیتوگرافی و چاپ: تکتم
توزیع : نشر گستر امروز


